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Poštovani fudbaleri,

završen je prvi dio sezone, znam da niste svi zadovoljni onim 
što ste pokazali na terenu i rezultatima svojih klubova, ali se 
nadam da ćete godinu koju ispraćamo, ipak, pamtiti po lij-
epim stvarima koje fudbal  i sport donose, te da ćete praznike 
koji slijede, provesti u sreći i dobrom raspoloženju.

U 2017.radićemo intenzivno na razvoju naše organizacije 
u cilju proširenja spektra usluga za naše članove. 
Zajedno smo postavili dobre temelje, i budite 
sigurni da će kako sada , tako i u budućnosti, 
unapređenje i zaštita vaših prava biti naš os-
novni zadatak.

S tim u vezi, na isteku godine potpisali smo 
Memorandum o saradnji sa FSCG, i taj 
dokument predstavlja okvir u kojem će se u 
narednom periodu kretati saradnja između 
FSCG i SPFCG. Ona će, svakako, ići u 
pravcu osnaživanja profesionalizma u našem 
fudbalu, što će biti ključni benefit upravo za vas 
igrače, a samim tim i za naš fudbal uopšte.

Kakva je praksa u svijetu, možete da pročitate i u 
ovom broju magazina „Fer igra“, u razgovoru sa predsjed-
nikom Sindikata profesionalnih fudbalera Grčke, koji je, 
uprkos ekonomskoj krizi u toj zemlji, uspio da izdejstvuje da 
svi igrači prve i druge lige imaju profesionalne ugovore.

Razgovarali smo i sa našim kolegom iz Švajcarske na tu 
temu, a suština je ista – fudbaler mora da ima ista prava gdje 
god da igra, mora da ima zagarantovanu isplatu dogovorene, 
i ugovorom potvrđene, zarade.

To je bila i glavna tema nedavno održanog Kongresa FIF-
Pro, na kome je istaknuto da je od vitalnog značaja potpisiv-
anje globalnog kolektivnog ugovora sa krovnom svjetskom 
fudbalskom organizacijom.

A slijedeći uputstva i svjetski trend u popularnosti ženskog 
fudbala, u proteklom periodu SPFCG je pojačao aktivnosti u 
tom pravcu. Naše fudbalerke su, tako, učestvovale u premijer-
nom-istorijskom glasanju za najbolji ženski tim svijeta, koji 

će biti izabran prvi put i istovremeno sa najboljom 
muškom ekipom. Naši fudbaleri su, već tradicio-

nalno, glasači u toj globalnoj anketi, a sada su 
im se pridružile i naše dame u kopačkama.

U ovom broju magazina osvrnućemo se 
na sjajne rezultate Budućnosti u prvom 
dijelu šampionata, a predstaviti i Ivana 
Jablana, vama dobro poznatog gol-
getera, koji je u svakoj sezoni crnogorsk-

og šampionata upisao bar po jedan pogo-
dak – 11 godina zaredom „vječiti mladić“ 

sa Cetinja rešeta mreže na našim terenima, 
što je zaista kuriozotet.

Nažalost, godinu na izmaku pamtićemo i 
po tragičnom događaju i stradanju igrača brazilskog 

Šapekoensea, u avionskoj nesreći.
Tragedija koja se dogodila je, sa druge strane, pokazala 

snagu fudbala – ujedinjena u bolu, cijela fudbalska planeta 
obavezala se da mladići, koji su izgubili živote spremajući se 
za najvažniju utakmicu u njihovim karijerama, nikada neće 
biti zaboravljeni, a da će klub, koji je bio u velikom usponu, 
nastaviti da živi.

ŽELJKO JANOVIĆ, PREDSJEDNIK SINDIKATA PROFESIONALNIH FUDBALERA

Vaša budućnost je naša briga – 
SREĆNA NOVA 2017. GODINA

SPFCG je i ove godine sproveo akciju glasanja za najbolji 
tim svijeta “World XI”, koji proglašava FIFPro. 

U glasanju je učestvolao 426 fudbalera iz svih klubova Prve 
i Druge CFL.

Po riječima najboljih fudbalera svijeta, ovakav način izbora 

je najrealniji i njima najdraži, jer je to jedini globalni izbor u 
kojem glasaju isključivo njihove kolege – fudbaleri.

Na tradicionalnoj svečanosti, 7. januaru naredne godine, 
saznaćemo kojih 11 fudbalera je izabrano u najbolji tim svi-
jeta, ali i to kako su glasali domaći igrači.
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Predsjednik Sindikata profesionalnih 
fudbalera Grčke (PSAP) Panajotis 
Korbos u razgov-

oru za “Fer igru” 
govori o aktuelnoj 
situaciji u fud-
balu u toj zemlji, 
objašnjava kako 
svi fudbaleri prve 
i druge lige imaju 
profesionalne ugov-
ore i šta su osnovni 
problemi grčkog fud-
bala. 

Kakva je situacija u grčkom fudbalu kada 
je u pitanju status fudbalera, njihova prava 
i obaveze?

“Igrači imaju zagarantovana profesion-
alna prava, koja su zaštićena kolektivnim 
ugovorom. U profesionalnom fudbalu Grčka 
ima regulisana pravila i zakone, koji su na 
snazi, ali je veoma važno nadgledati njihovo 
sprovođenje. Svako zna kakve su mu obaveze, 
ali mnogi se ne pridržavaju toga i čine sve da 
izbjegnu ispunjavanje istih. 

Kašnjenje u isplatama je realnost u Grčkoj, 
ali PSAP teži, u realnim osnovama i duhu 
saradnje, da ukaže na situaciju u cilju da 
negativne posljedice po naše kolege budu 
što manje. Institucionalno, igrači u Grčkoj 
su zaštićeni i mogu da računaju na pomoć 
PSAP. Teškoće su veće nego prethodnih go-
dina, ali situacija je još pod kontrolom”. 

INTERVJU - PANAJOTIS KORBOS, 
PREDSJEDNIK SINDIKATA 
PROFESIONALNIH FUDBALERA GRČKE

Teškoće su veće nego 
ranije, ali situacija je 
još pod kontrolom

Koji je glavni problem Sindikata?
“Najveća ograničenja sa kojim se naš 

Sindikat susreće vezan je za drugu ligu, 
koja, nažalost, to sada nema sponzora 
za TV prava, niti glavnog sponzora. 
Zbog toga su prihodi klubova eks-
tremno ograničeni i čini se da pod 
ovim okolnostima neće svi klubovi 
uspjeti da završe prvenstvo”. 

Uprkos ekonomskoj krizi u Grčkoj 
uspjeli ste da regulišete da svi igrači 
prve i druge lige moraju da budu 

profesionalci. Koliko je to bilo 
teško i kako ste u tome uspjeli?

“Nije bilo lako doći do toga 
da su svi igrači profesionalci, a 
do prije tri godine i fudbaleri 
iz treće lige imali su takav 
status.   Stvaranje profesion-
alnih liga u Grčkoj počelo je 
1979, sa prvom, a kasnije je 
prošireno na drugu i treću 
ligu. Vitalna važnost u tome 
je da naš fudbal mora da 

ima najmanje dvije profe-
sionalne lige, u kojima 
će igrati isključivo pro-
fesionalni igrači. Već 
smo podnijeli, preko 
naših socijalnih part-
nera, naše specifične 
ponude za restrukturi-

ranje profesionalnog 
fudbala u Grčkoj. 
Naše ponude, 
posebno dio ve-

zan za promjene 
u načinu funkcioni-

sanja takmičenja, fokusir-
ane su na ponovnoj izgrad-

nji imidža, stvaranje boljih 
uslova za mlade grčke igrače, kako bi 
se napravilo veće takmičarsko rivalstvo 
između najvažnijih klubova, što bi pri-
hvatili i navijači, a to bi moglo da bude 
od suštinske važnosti za održavanje i 

preživljavanje”.

U Grčkoj se nedavno dogodio veliki prob-
lem, nakon što je zapaljena kuća predsjed-
nika sudijske komisije. Kako komentarišete 
taj incident i da li je vaša organizacija 
učestvovala u rješavanju problema ovakve 
vrste?

“Kao prvo, mora da se razjasni da su svi, 
uključujući i PSAP, osudili napad na kuću sada 
već bivšeg prvog čovjeka sudijske komisije, 
kao neprihvatljiv događaj. Zvanično, nije do-
kazano da je ovaj događaj povezan sa fudba-
lom. Naš sindikat čvrsto podržava grčku Vla-
du u svakom pokušaju da se spriječi i suzbije 
nasilje na stadionima i van njih. I više od toga, 
podnijeli smo predloge, kao što smo radili i 

NOVA LIGA ŠAMPIONA - 
JAČANJE “VELIKIH”, SLABLJENJE “MALIH”

Šta mislite o novom formatu Lige 
šampiona, koji bi trebalo da stupi na sna-
gu 2018, ali i mogućnosti da najbogatiji 
klubovi osnuju sopstveno takmičenje u 
budućnosti? Da li je to opasno za evrop-
ski fudbal?

“Od 2018, struktura Lige šampiona mo-
gla bi da doživi dramatične promjene. 
Moje mišljenje da će  podjela, koju je Uefa 
već usvojila, rezultirati jačanjem najvećih 
i najmoćnijih klubova iz najvećih i najjačih 
liga. Učešće bez kvalifikacija za četiri na-

jboljeplasirana tima iz četiri najjače 
lige, kao posljedicu će imati 

smanjenje uloge ‘manjih’ i 
‘slabijih’ klubova, koji će mora-
ti da se suoče sa većim i težim 
preprekama. Istovre-
meno, ‘jaki’ klubovi će 
postati još jači, a ra-
zlika između njih i 
‘manjih’ klubova 
će se povećati 
još više. Doći 
će do prera-

spodjele prihoda, koji će biti povezani sa 
uspjesima, a ne sa karkteristikama 

timova i nacionalnih šampionata, 
kao i specifičnostima tržišta u sva-
koj zemlji posebno. Mogućnost 
da se stvori takmičenje u kome bi 
igrali najveći i najbogatiji klubovi, 
bez sumnje, podriva stabilnost 

evropskog fudbala, kao što 
je nivo takmičenja i 

mogućnost da 
‘manji’ klubovi 

dođu do većeg 
nivoa, igrajući 

protiv jačih 
rivala”.
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ranije, vezane za ovakve situacije. Serijom 
akcija, PSAP se bori da učestvuje u prom-
jeni ponašanja i navika fudbalskih navijača u 
Grčkoj, i njihovog pogleda na fudbal. Nizom 
akcija, kao što su, prije svega, posjete školama 
širom zemlje, grčki fudbaleri pričali su sa 
đacima i studentima, prenosili im poruke da 
je iznad svega važna ljubav prema i pčravi 
pristup ovoj igri. Najveći problem sa kojim 
se grčki fudbal suočava jesu kontroverze 
koje postoje odavno, najviše između najvećih 
klubova, a koje traju beskonačnim svađama 
i međusobnim optuživanjima. PSAP insistira 
na dijalogu svih koji su uključeni u fudbal, a 
nadajući se da će se čuti naš glas, kako bi se 
trenutna situacija, koja stvara ružnu sliku o 
našem fudbalu, promijenila”. 



NTERVJU -  LUSIJEN  VALONI, PREDSJEDNIK ŠVAJCARSKOG 
SINDIKATA  PROFESIONALNIH FUDBALERA 

Lusijen Valoni je predsjednik švajcarskog Sin-
dikata fudbalera (SAFP). U razgovoru za “Fer 
igru” kaže da je situacija u fudbalu u jednoj od 

najrazvijenijih evropskih zemlja – stabilna, ali da sin-
dikat uvijek traži i želi bolje i više.

Kakva je situacija u švajcarskom fudbalu kada je u 
pitanju status fudbalera, njihova prava i obaveze?

“Situacija u Švajcarskoj može da se okarakteriše 
kao dobra. Naravno da ima prostora za poboljšanje, 
ali iz perspektive zaštite prava igrača, imamo veoma 
stabilnu situaciju, sa veoma dobrim ugovorima. Ono 
što želimo da dostignemo u bliskoj budućnosti je 
da uspostavimo minimalan nivo zarada. Po našem 
mišljenju, to je od vitalne važnosti za stabilno 
takmičenje. Možete da imate najbolje ugovore, ali 
ako su zarade suviše male onda to nije dobro poslov-
no okruženje. Švajcarska je mala fudbalska zemlja i 
prihodi od TV prava nisu toliko visoki posljednjih 
godina. Ipak, situacija se promijenila i novi, mno-
go bolji ugovor o TV pravima trebalo bi da bude 
zaključen. Očekujemo da će klubovi dobijati više 
novca, pa zbog toga vjerujemo da je došlo vrijeme da 
se uspostavi minimalan iznos zarada fudbalera. 

Dalje, željeli bismo da izbjegnemo situaciju da pro-
fesionalni fudbaler mora da trenira u timovima nižih 
kategorija, što se ponekad događa. Mislimo da takav 
status ugrožava i omalovažava sposobnosti fudbal-
era, tako da želimo da obezbijedimo da svaki fudbal-
er ima neoborivo pravo da trenira sa prvim timom.

Da li fudbaleri imaju povjerenje u Sindikat?
“Da, igrači nam vjeruju. Mi radimo za njih i oni  

znaju da nas uvijek mogu nazvati za pomoć, posebno 
kada su u pitanju pravni problem”.

Koji je najveći problem Sindikata?
“Svaki sindikat mora da radi na tome da ubijedi 

sve fudbalere da postanu članovi te organizacije. U 
Švajcarskoj igrači veoma često mijenjaju klubove. 
Zbog toga su naše česte posjete klubovima veoma 
važne. Konstantno moramo da ubjeđujemo fud-
balere da je solidarnost veoma važna i da svrha sindi-
kata nije samo da pomogne u pojedinačnom slučaju, 
niti služimo samo kada postoje problem. Ovo je 
zajednička borba da bi svi ostvarili bolje uslove za 
rad”. 

Imate li neki poseban projekat u planu?
“U posljednjih 12 godina tradicionalno organizu-

jemo našu gala svečanost, a radimo na tome da od 
naredne godine to uradimo zajedno sa udruženjem 
klubovi i da proglasimo najbolji tim – zlatnih 11 – koji 
izaberu fudbaleri. To je novi, interesantan projekat, 
koji pokazuje da je naša saradnja sa udruženjem 
klubova veoma dobra i da se podiže na novi nivo.

Pored toga, imamo ‘Career-Desk’ projekat, koji 
je veoma interesantan i značajan je jer razvijamo 
razne mogućnosti kako da pomognemo igračima 
da naprave karijere u drugim oblastima kada završe 
da se bave fudbalom. Mislimo da su pravna zaštita i 
život poslije fudbala krucijalni za igrače i zbog toga 
se najviše bavimo tim stvarima”. 

PRAVNA ZAŠTITA 
I ŽIVOT POSLIJE 
FUDBALA 
SU NAŠI PRIORITETI

NOVA LIGA 
ŠAMPIONA – 
LOŠ PROJEKAT ZA 
EVROPSKI FUDBAL
Šta mislite o novom formatu 
Lige šampiona, koji bi tre-
balo da stupi na snagu 2018, 
ali i mogućnosti da najbo-
gatiji klubovi osnuju sopstveno 
takmičenje u budućnosti? Da li 
je to opasno za evropski fudbal?
“To je veoma dobar projekat za 
velike klubove, ali za male i za 
slabije lige – veoma loš. Novac koji 
se dobija u ovakvom takmičenju 
je ogroman, ali trebalo bi da se 
raspoređuje drugačije, u korist 
manjih klubova iz manjih liga. Ve-
liki klubovi postaju sve bogatiji, a 
u ovakvom sistemu ostali klubovi 
potpuno gube korak i nemoguće 
ga je uhvatiti. Mislim da ovo nije 
održiv projekat, jer nemaju svi iste 
šanse da se kvalifikuju u elitno 
takmičenje. To je generalno loše 
za evropski fudbal”.
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Crnogorska fudbalska liga je na polo-
vini 11. sezone od sticanja samostal-
nosti. Samo je nekoliko fudbalera koji 

su tu od početka do dan-danas, koji su su 
više od decenije proveli na domaćim teren-
ima, a jedan jedini koji je postizao golove u 
svakoj od 11 sezona CFL-a!

I bez tog podatka, koji ostaje za knjige i 
almanahe, 37-godišnjem Cetinjanu, sada 
napadaču Grblja Ivanu Jablanu, pripada 
nezvanični status simbola domaćeg klup-
skog loptanja.  

Mnogo toga se prominenilo od avgusta 
2006. godine, igrači su odlazili i dolazili, 
mijenjali su se klubovi, treneri, navijači...  
a Ivan Jablan -  njegovi golovi i asistencije, 
njegov karakterističan trk -  ostali  su kao ri-
jetka konstanta.  

- Lijepo je osvrnuti se iza sebe i vidjeti da 
je ostao neki trag, kakav god da je. Vezan 
sam bio za našu ligu od početka, možda je 
to sudbina, ali ne žalim ni malo -  priča Ivan 
Jablan u razgovoru za „Fer Igru”. 

Za 11 godina je promijenio samo tri 
domaća kluba. Samostalnu Crnu Goru je 
dočekao u Petrovcu,  ali se već u januaru 
2007. vratio u svoj Lovćen, kojem je po-
mogao da uđe u Prvu ligu.

Na Cetinju je ostao sve do 2012, kada se 
vratio u Petrovac, gdje je odigrao dvije se-
zone. U avgustu 2014. prešao je u Grbalj, 
prošle godine je nakratko opet obukao dres 
Lovćena, a sada je ponovo u Radanovićima...

I, igraće Jablan još, iako je zašao u 38. go-
dinu.

- Znam da biološki sat otkucava, ako bi 
se gledale lične karte možda sam i zreo za 
penziju, ali još ne planiram da se povučem. 
Onog dana kada više ne budem imao volju 
da prvi dolazim na trening, i da posljed-
nji odlazim sa njega, kada osjetim da više 
nam hitrinu i brzinu da se takmičim sa 
protivničkim igračima, kada više ne budem 
uživao u fudbalu - ostaviću kopačke, neće 
mi trebati ničiji savjet ili sugestija. Za sada, 
još nemam taj osjećaj, i dalje uživam igrajući 
fudbal.

Iako je odigrao svaku od 11 sezona, Jablan 
se dva puta oprobao  u inostranstvu. Na 
proljeće 2011. kratko je boravio u Indone-
ziji, da bi drugu polusezonu 2012. proveo u 
Vlazniji.

Ipak, CFL-u se uvijek vraćao... Između 
Jablana i naše lige, uvijek je bila neraskidiva 
veza.

- To što sam toliko godina u Crnoj Gori 
možda i nije kompliment, jer se nisam 
duže zadržavao u inostranstvu, ali sve to 
doživljavam kao sportsku sudbinu. Kada se 

Najljepši trenuci tokom 11 godina igranja na terenima CFL-a, Ivana Jablana vezuju za 
matični klub, Lovćen.

- Najradije pamtim prvi ulazak Lovćena u Prvu ligu samostalne Crne Gore, kada sam 
protiv Ibra u Rožajama postigao odlučujući gol u nadoknadi vremena. Posebno pamtim 
i prvi gol Lovćena u eliti, koji sam postigao, pa gol za prvu pobjedu, zatom i gol za prvu 
pobjedu u gostima... To su mi najdraži trenuci, ta sezona sa predsjednikom kluba Markom 
Martinovićem, koji nažalost više nije sa nama, sa trenerom Nikolom Rakojevićem...

I najveće razočarenje Jablana vezuje za Lovćen.
- To je svakako poraz od Petrovca u finalu Kupa 2009.
Jablan je za „Fer igru“ pričao i o omiljenim protivnicima, najtežim čuvarima...
- Najviše golova dao sam protiv Mladosti, mislim 13 ili 14, a često sam pogađao i protiv 

Rudara, Sutjeske, Budućnosti... Najteži protivnik? Definitivno Dečić i njegov štoper Niko-
la Mihailović. Ne znam zašto, ali nikako mi ne ide protiv njih. Takođe Risto Radunović iz 
Budućnosti.

IVAN JABLAN, JEDINI IGRAČ KOJI JE POSTIZAO GOLOVE U SVIH 11 SEZONA CFL-A 

SIMBOL 
DOMAĆEG 
FUDBALA

Crna Gora osamostalila, i kada je bilo lakše 
poći vani, ja sam već imao 27 godina... Prije 
toga, kada sam imao 22 ili 23, kada sam bio u 
najboljim godinama, države su se raspadale i 
mijenjale, i bilo je puno teže, a možda nisam 
imao kvalitet da iz tih okvira, iz stare Druge 
lige u okviru bivše države, idem pravo vani.

U Telekom 1. CFL je već 11 sezona, u 
crnogorskom klupskom fudbalu još duže. 
Prošao je bukvalno sve, a jedino što mu 
nedostaje je veliki trofej. Imaće priliku da ga 
osvoji na proljeće, njegov Grbalj se plasirao 
u polufinale Kupa.

- Izgubio sam 2009. godine u dresu 
Lovćena finale Kupa od Petrovca, golom u 
posljednjim minutama drugog produžetka, 
što me još boli. Ko zna, možda je ova sezone 

prilika da osvojim trofej, što bi bila kruna 
moje karijere, ali do toga je dugačak put. 
Prvo treba da uđemo u finale.

Šta god da se desi – Jablan je zahvalan Gr-
blju.

- Ljudi iz kluba su prije dvije godine 
imali sluha da me dovedu, kada sam bio na 
prekretnici. U Petrovcu su procijenili da više 
ne mogu da igram na tom nivou, a Grbalj mi 
je produžio karijeru. 

Želim da se odužim klubu na terenu, nad-
am se da to dobro radim i da ću nastaviti u 
istom ritmu.  

Još ćemo gledati Ivana Jablana na crnogo-
rskim terenima. Naredne godine će napu-
niti 38, a još trči brže, igra sa većim žarom i 
motivom od nekih 18-godišnjaka...

NAJLJEPŠI MOMENTI I NAJVEĆA RAZOČARENJA

ŽARKO
KORAĆ                 82
Zeta

ADMIR 
ADROVIĆ           75
Berane, 
Sutjeska, 
Budućnost, 
Mladost

IVAN 
JABLAN               73
Lovćen, 
Petrovac,
Grbalj

IVAN 
VUKOVIĆ           67
Budućnost, 
Mladost, 
Lovćen

NAJBOLJI GOLGETERI CFL-a
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Fudbalska reprezentacija 
Crne Gore dobro je star-
tovala u kvalifikacijama 

za Svjetsko prvenstvo. Izabranici 
Ljubiše Tumbakovića su nakon 
četiri odigrana kola drugi u 
grupi, iza Poljske, sa sedam os-
vojenih bodova.

Pamtiće se pobjeda u Danskoj, 
petica kod kuće protiv Kazah-
stana, remi u Rumuniji. Utisak 
bio bio još potpuniji da su „so-
koli” sačuvali dva gola prednosti 
iz Jermenije, da je umjesto pora-
za stigao barem remi, ali bez 
obzira - Crna Gora je ostvarila 
bolji učinak od očekivanog i 
napravila je dobru uvertiru pred 
proljećni i jesenji rasplet kvalifi-
kacija.

Ono je što je posebno 
obilježilo prvi dio ovog kvalifi-
kacionog ciklusa jeste podatak 
da je dobar dio fudbalera crno-
gorske reprezentacije poni-
kao, prošao, ili se čak se pot-
puno afirmisao -  u domaćem 
šampionatu.

Iako je Crnogorska fudbalska 
liga, po raznim parametrima, 
daleko od evropskog prosjeka, 
upravo je ovaj kvalifikacioni 
ciklus pokazao da na domaći 
šampionat treba obratiti pažnju, 
uprkos svim nedostacima. Broj 
igrača poniklih u domaćoj ligi, 
koji su dali značajan doprinos 
osvajanju sedam bodova u prva 
četiri kola, pokazuje CFL možda 
i neopravdano podcijenjena u 

VELIKI BROJ AKTUELNIH REPREZENTATIVACA JE IGRAO U DOMAĆOJ LIGI

Reprezentacija na CFL pogon

Toliki broj igrača iz Crnogorske fudbalske lige u reprezentaciji 
do sada je bio nezamisliv, jer je domaća šampionat bio sve osim 
takmičenje iz kojeg su se crpili fudaleri za potrebe reprezentacije i 
nivoa takmičenja kakve su kvalifikacije za SP ili EP.

Malo silom prilika, a malo više zahvaljujući pravom fudbalskom 
rezonu,  Ljubiša Tumbaković je pokazao da ne mora da bude baš 
tako. A do prije samo nekoliko godina, igrači koji su na bilo koji način 
prošli kroz Crnogorsku fudbalsku ligu bili su pravi raritet u reprezen-
taciji. Naravno, bilo ih je na spisku, na klupi ili na terenu, ali vrlo malo 
u startnoj postavi, posebno u kvalifikacijama.

Jeseni 2010, kada je naša reprezentacija pod Zlatkom Kranjčarom 
ostvarila najbolji početak kvalifikacija do sada (tri pobjede i remi na 
Vembliju), ili još kasnije, jeseni 2012, dio najboljeg tima bio je samo 
jedan fudbaler koji je imao nastupe u CFL-u - golman Mladen Božović.

Ostali nosioci igre nisu osjetili „čar” elitne crnogorske klupske di-
vizije nakon osamostaljenja, počeviši od Pavićevića, Savića, Baše, 
Jovanovića i Džudovića u odbrani, Pekovića, Drinčića, Boškovića, Si-
mona Vukčevića, Zverotića, Novakovića, Kašćelana i Vlada Božovića 
u sredini, te Vučinića, Jovetića, Damjanovića, Đalovića i Delibašića u 
napadu. 

fudbalskim krugovima.
Pobjeda protitv Danske na 

stadionu „Parken” u Kopenha-
genu 11. oktobra je najdrastičniji 
primjer - u njoj je, naime, 
učestvovalo čak devet fudbalera 
koji su igrali (neki i dalje igraju) 
u klubovima Crnogoske fudbal-

ske lige.
Na golu je stajao Mladen 

Božović, aktuelni golman Zete, 
koji je ponikao je u Budućnosti 
- dres podgoričkih „plavo-bije-
lih” nosio je do 2009, prije nego 
što je prešao u Partizan, a pod 
Goricom  se i radovao osvajanju 

titule.
Defanzivna četvorka iz Ko-

penhegana (Marušić, Savić, 
Simić, Tomašević) ne bilježi 
nastupe u CFL-u, ali se zato 
kompletan vezni red i napad, sa 
izuzetkom Stevana Jovetića, do-
kazivao na domaćim terenima, 

od Kotora do Pljevalja.
Aleksandar Šćekić je do 

prošle sezone igrao za Bokelj, 
a kao igrač kotorskog tima je 
i debitovao za nacionalni tim. 
Prethodno je igrao za Berane, 
Jedinstvo i Lovćen. Sada je u 
turskom Genčlerbirigliju.

Odmah do njega na „Parkenu” 
je bio Nikola Vukčević, koji je 
ponikao u Budućnosti, igrao 
pod Goricom ne tako davno, 
do 2014, kada je otišao u Bragu. 
Kao kapiten Budućnosti pod-

ONI SU PROŠLI     KROZ DOMAĆU LIGU

TEŠKO SE IZ DOMAĆE LIGE DOSKORA 
ULAZILO U REPREZENTACIJU

NIKOLA 
VUKČEVIĆ

Sadašnji klub: Braga
Igrao za: Budućnost

MLADEN
BOŽOVIĆ

Sadašnji klub: Zeta
Igrao za: Budućnost

MARKO 
BAKIĆ

Sadašnji klub: Braga
Igrao za: Mogren

ALEKSANDAR
ŠĆEKIĆ

Sadašnji klub: Genčlerbirigli
Igrao za: Berane, Lovćen, 
Jedinstvo, Bokelj

STEFAN 
MUGOŠA

Sadašnji klub: Minhen 1860
Igrao za: Budućnost, 
Mladost

DAMIR 
KOJAŠEVIĆ

Sadašnji klub: Vardar
Igrao za: Dečić, Zetu, 
Budućnost, Mladost

VLADIMIR 
JOVOVIĆ

Sadašnji klub: C. Zvezda 
(pozajmljen Napretku)
Igrao za: Sutjesku

MARKO 
VEŠOVIĆ

Sadašnji klub: Rijeka
Igrao za: Budućnost,
Mladost

NEMANJA 
MIJUŠKOVIĆ

Sadašnji klub: Vardar
Igrao za: Rudar

FATOS 
BEĆIRAJ

Sadašnji klub: 
Dinamo Moskva
Igrao za: Budućnost

ALEKSANDAR 
ŠOFRANAC

Sadašnji klub: Rijeka
Igrao za: Mladost, 
Sutjesku

igao je šampionski pehar, 2012. 
godine. 

Damir Kojašević je bio važan 
dio tima koji pobijedio Kazah-
stan i Dansku, a protiv Jermenije 
je postigao i prvi gol u crven-
om dresu. On je do prije samo 
devet mjeseci igrao u CFL-u,  
jer je prošle sezone pomogao 
Mladosti da u prvom dijelu se-
zone stekne zalihu na tabeli vri-
jednu titule prvaka. Iz Mladosti 
je otišao u Vardar. Ponikao je 
u Dečiću, igrao je u Tuzima do 

2010. godine, a vraćajući se iz 
inostranstva nastupao je još za 
Zetu i Budućnost.  

U Budućnosti je ponikao i 
Marko Vešović, gdje je debi-
tovao kao 17-godišnjak, a odi-
grao je i nekoliko utakmica za 
Mladost kao pozajmljen igrač. 
Sve do 2010, kada je prešao u 
Crvenu zvezdu. Sada sa velikim 
uspjehom nosi dres Rijeke.  

I priča Fatosa Bećiraja, 
čovjeka odluke u Danskoj, je 
prilično poznata - došao je u 

Budućnost na probu 2008, iz 
Bese (Peć) kao totalni anoni-
mus, a bilo mu je dovoljno samo 
pola godine da postane jedan od 
najboljih igrača lige. Za „plavo-
bijele” je igrao do 2010. godine, 
osvojio je i titulu, nakon čega 
je mijenjao dresove tri Dinama, 
zagrebačkog, minskog i mos-
kovskog. 

To nije sve, jer su sva tri igrača 
koja su u Kopenhagenu ušla 
sa klupe igrala u domaćoj ligi. 
Vladimir Jovović je do prošle 
godine nosio dres Sutjeske, sa 
kojom je osvojio dvije titule 
i dobio nagradu za najboljeg 
igrača lige. Nemanja Mijušković 
je od 2013. do 2015. upisao 50 
nastupa za pljevaljski Rudar, 
dok je Aleksandar Šofranac do-
nedavno igrao za Sutjesku,  a 
prije toga čak pet godina nosio 
dres Mladosti.

Još dva igrača stasala u 
domaćoj ligi ubilježila su nas-
tupe u ovom ciklusu - Marko 
Bakić (ponikao u Mogrenu) 
je počeo meč sa Rumunijom i 
ušao u drugom poluvremenu 
protiv Kazahstana, dok je Stefan 
Mugoša (ponikao u Budućnosti) 
ulazio sa klupe u Rumuniji i u 
Kazahstanu. Dakle, šest igrača 
iz prve postave i još pet koji su 
ulazili sa klupe - dokazivala 
su se, ili se i dalje dokazju, na 
domaćim terenima. Eto zašto 
dobar početak kvalifikacija vri-
jedi još više.
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Prije samo šest mjese-
ci Fudbalski klub 
Budućnost nije imao up-

ravu, igrači su prijetili da neće 
početi pripreme zbog neizmi-
renih obaveza, spominjalo se 
čak i da će ekipa igrati evropske 
utakmice sa omladincima.

Pola godine kasnije Budućnost 
se stabilizovala na svim nivoima 
- ekipa je dominantno osvojila 
jesenju titulu u Crnogorskoj ligi, 
dok klub nakon duže vremena 
funkcioniše bez finansijskih i 
organizacionih dubioza.

- Ni sam nisam očekivao da 
ćemo imati takav progres u igri, 
ako se samo sjetim kakvih smo 
sve problema imali tokom ljeta. 
Prije svih kadrovskih, jer nas je 
napustilo nekoliko fudbalera, 
neki od njih koji su trebali da 
budu nosioci u igri, a došao je 
samo jedan, Goran Vujović – 
kaže trener Budućnosti Miodrag 
Vukotić.

Njegova ekipa je prva na 
polusezoni, sa rekordnom ra-
zlikom u odnosu na drugopla-
sirani tim otkada se igra fudbal 
u samostalnoj Crnoj Gori.

Podgoričani su osvojili najviše 
bodova (42), ostvarili najviše 
pobjeda (13), postigli ubjedljivo 
najviše golova (35), ali i primili 
najmanje (samo sedam).

-  Igrali smo efikasno, atrak-
tivno i napadački, bili smo prvi 
maltene od početka. Desile 
su nam se oscilacije u nekim 
mečevima, ali to je i normalno s 
obzirom na to da pripreme nis-
mo odradili na pravi način, zbog 
problema koje ne želim da spo-
minjem, a koji su sada iza nas 
– dodaje Vukotić, koji smatra da 
njegov tim može još bolje.

- Ova ekipa može još da se 
nadogradi. Definitivno je da 
su nam potrebna pojačanja na 
nekim mjestima, jer imamo 
mali fond fudbalera, a posebno 
ako želimo da se spremamo 
za neke više ciljeve i ozbiljnija 
takmičenja.

Fudbalski klub Budućnost je 
krajem avgusta dobio upravu, 
koje nije bilo tačno 16 mjeseci. 
Glavni grad, većinski vlasnik 

PODGORIČKI KLUB SE STABILIZOVAO NA SVIM NIVOIMA

Novi model 
Budućnosti

kluba, preuzeo je na sebe najveći 
dio dugova koji su se gomilali 
godinama i povjerio vođenje 
kluba vlasniku firme „Normal 
company“ Žarku Buriću i Odbo-
ru direktora koji je on formirao.

Za početak – Budućnost se 
stabilizovala.

- Idemo korak po korak, ne 
možemo sve da promijenimo 
odmah. Budućnost kao klub sa 
istorijom i tradicijom mora da 
se bori za trofeje i da svakog ljeta 
igra evropska takmičenja. Neka 
to bude naš cilj za početak – 
pričao je tada Burić.

Prvi ciljevi najvjerovatnije će 
biti ekspresno ostvarni, jer je 
Budućnost na dobrom putu da 
osvoji prvu titulu od 2012. godine.

- Ponosan sam na igrače, na 
način na koji su igrali tokom 
cijele prve polusezone. Atmos-
fera u timu je ono što nas poseb-
no krasi, to može da vidi svako 
ako samo pogleda kako slavimo 
golove – ističe Vukotić.

Budućnost je najavila procvat 
i prije nego što je dobila novu 
upravu. Ljetos, u kvalifikaci-
jama za Ligu Evrope, „plavi“ su 
eliminisali Rabotnički u 1. kolu 
i umalo potom napravili sen-
zaciju protiv belgijskog Genka. 
U revanšu u Podgorici su nad-
oknadili poraz od 2:0 iz prvog 
meča, ali eliminisani su tek na-
kon izvođenja penala.

- Te utakmice su nam bile 
smjernica kako treba da igramo 
i kako da se ponašamo. Dale su 
nam sigurno i dodatni motiv – 
zaključio je Vukotić.

Stabilan klub i dobre igre 
na terenu – jedno bez drugog 
teško ide, makar na duži rok, a 
Budućnost je ove jeseni najavila 
bolje dane.

Sindikat profesionalnih fudbalera Crne 
Gore je i ove, 2016. godine, sproveo kam-
panju protiv namještanja utakmica u fud-

balu. 
Kampanja je globalnog karaktera i rezultat je 

zajedničkog projekta FIFA i FIFPro pod nazivom  
„Reci ne namještanju mečeva“ (Say No to Match 
Fixing), a na nacionalnom nivou sprovodi je SP-
FCG. 

Po riječima Željka Janovića, predsjednika SP-
FCG, ovogodišnje aktivnosti su nastavak kam-
panje koju je Sindikat započeo prošle godine.

- Prošle godine smo predstavili igračima edu-
kativni film u produkciji FIFA, FIFPro i Interpola 
i imali smo upitnike na ovu tematiku. Ove godine 
fokus je bio na to da igrači učestvovanjem u kam-
panji pošalju nedvosmislenu poruku protiv ovog 
negativnog fenomena. Kampanja ima permanen-
tan karakter  i naredne godine imaćemo opet ak-

tivnosti po ovom pitanju - kazao je Janović.
SPFCG je tokom kampanje obišao prvoligaške 

klubove i predstavio je igračima. Kampanja je 
još značajnija ako se zna da je Fudbalski savez 
Crne Gore odnedavno počeo da objavljuje spisak 
mečeva za koje Uefa sumnja da su neregularne, 
a dokumentaciju dobijenu od strane Evropske 
kuće fudbala proslijeđena je državnim organima.

- Kao predstavnicima FIFPro-a u Crnoj Gori, 
naša uloga je da kroz edukativne aktivnosti upo-
zorimo igrače, i na taj način preventivno utičemo 
na njih da se klone potencijalnih zamki na koje 
ih mogu navesti pokušaji namještanja mečeva. 
Ovaj problem je uzeo maha u cijelom svijetu, i 
sigurno se ne može iskorijeniti samo ovakvim 
poduhvatima. S druge stane, vjerujemo da  
saradnja različitih institucija i kontinuiran rad 
na suzbijanju ovog fenomena u budućnosti može 
dati konkretne rezultate - zaključio je Janović.

KAMPANJA SINDIKATA PROFESIONALNIH FUDBALERA CRNE GORE

Reci NE namještanju utakmica

Budućnosti nije krenulo samo na terenu, jer je klub u prvih devet 
mjeseci tekuće godine poslovao sa profitom od 13.562 eura. To je 
navedeno je u finansijskom izvještaju objavljenom na sajtu Komisi-
je za hartije od vrijednosti.

Poslovni prihodi kluba do kraja septembra iznosili su 860,1 hil-
jada eura, a rashodi 865,4 hiljade eura.

Troškovi zarada, naknada i ostalih ličnih primanja zaposlenih 
iznosili su 455,6 hiljada eura, a troškovi amortizacije i rezervisanja 
87,3 hiljade eura. Ukupna aktiva i pasiva kluba procjenjene su na 
8,25 miliona eura. Vlasnik FK Budućnost je Glavni grad Podgorica 
sa 99,98 odsto kapitala.

PLUS I VAN TERENA – PRIHODI KLUBA 
VEĆI OD RASHODA ZA 13,5 HILJADA EURA
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Jedan od prioriteta Sindikata profesion-
alnih fudbalera u narednom periodu 
biće promocija ženskog fudbala, na 

čemu insistira i FIFPro.
Na globalnom nivou dame u kopačkama 

su odavno velike zvijezde, a od ove godine 
u još jednoj stvari potpuno ravnopravne sa 
njihovim kolegama.

Ove godine je, naime, prvi put spro-
vedeno glasanje za Najbolji tim svijeta u 
ženskom fudbalu. 

FIFPro je napravio listu od 237 fudbaler-

FIFPRO PRVI PUT BIRA I NAJBOLJI ŽENSKI TIM GODINE

U glasanju učestvovale i naše djevojke

FIFPro je objavio nalaze prvog global-
nog istraživanja o radnim uslovima u 
muškom profesionalnom fudbalu.

Cilj globalnog izvještaja  je da podigne 
svijest o realnosti sa kojom se suočavaju fud-
baleri – pogotovo oni koji ne pripadaju oni-
ma koji čine elitu ovog sporta – u cilju boljeg 
razumijevanja i poboljšanja uslova u ovoj in-
dustriji.

Nezavisno procijenjen od strane Uni-
verziteta u Mančesteru u Velikoj Britaniji, 
istraživanje je bazirano na odgovorima go-
tovo 14 hiljada fudbalera iz 54 države i 87 liga 
u Evropi, Americi i Africi.

Vjeruje se da je ovo najveće global-
no istraživanje u profesionalnom sportu 
korištenjem direktnih podataka učesnika.

FIFPro Globalni upitnik o radnm odno-
sima imao je 23 pitanja obuhvatajući teme 
poput zarada, ugovora, transfera, treninga, 
namještanja mečeva, nasilja, sigurnosti posla, 
zdravlja, dobrobiti i edukacije.

Istraživanje pokazuje da većina igrača ima 
kratke i krhke karijere, da se suočavaju sa 
neredovnim isplatama zarada, neizvjesnom 
budućnošću i često nisu pripremljeni za život 
nakon okončanja fudbalske karijere.

Istraživanje je razotkrilo da je zapravo 
mit da fudbaleri žive visoko privilegovanim 
životom.

Više od 45 odsto ispitanih zarađuje manje 
od hiljadu dolara mjesečno, dok samo dva 
odsto vrhunskih igrača zarađuje više od 60 
hiljada dolara mjesečno.

Među ključnim nalazima, 41 odsto igrača 
je odgovorilo da nisu primili zarade na vri-
jeme u najmanje jednom slučaju u posljednje 
dvije sezone, uz kašnjenja koja najčešće vari-
raju od jednog do tri mjeseca.

Fundamentalno je pravo bilo kog zaposle-
nog da bude plaćen u punom iznosu i na vri-
jeme, i sa stanovišta FIFPro-a nepoštovanje 
takvog prava je neprihvatljivo.

“Morate da imate sistem licenciranja koji 
zabranjuje takvo ponašanje. Takvih već ima 
na zapadu Evrope i samo treba da ih prepišete. 
A ako nacionalni savezi nijesu spremni da 
to urade onda moraš da imaš petlje da im 
kažeš da njihove reprezentacije neće igrati 
međunarodna takmičenja ili da ih finansijski 
kažnjavaš. Novi predsjednik FIFA je najavio 
da želi da radi na uspostavljanju neophodnih 
reformi. Ovaj izvještaj mora biti polazna os-
nova za to“, kazao je generalni sekretar FIFPro 
Teo van Segelen.

Istraživanjem su obuhvaćeni i igrači Prve 
crnogorske Telekom fudbalske lige. Sindikat 
profesionalnih fudbalera Crne Gore je nave-
denu anketu sproveo u maju 2016. godine i 

FIFPRO OBJAVIO REZULTATE PRVOG GLOBALNOG 
ISTRAŽIVANJA O RADNIM USLOVIMA U FUDBALU

Nema svaki 
fudbaler 
tri različita 
automobila u 
tri različite bojeki širom svijeta. Svi nacionalni sindikati 

fudbalera su učestvovali u kreiranju liste, 
tako da se na širem spisku našlo i pet naših 
reprezentativki. 

SPFCG je, zatim, organizovao glasanje 
u  svih pet klubova koji se takmiče u našoj 
prvoj ligi i ukupno su glasale 74 djevojke.

„I ranije smo imali kontakte sa ženskim 
fudbalom, osnovali Odbor u okviru naše 
organizacije, ali ove godine smo se po prvi 
put bili na terenu i upoznali se sa svim 
klubovima koji se takmiče u prvoligaškom 

takmičenju. Bez obzira na to što ženski 
klupski fudbal kod nas nije na profesional-
nom nivou, uvjerili smo se u entuzijazam i 
ljubav djevojaka i ljudi koji rade u klubovi-
ma prema ovom sportu. Sa naše strane, mi 
ćemo promovisati, koliko god je to u našoj 
moći, crnogorski ženski fudbal i ova akcija 
je išla u tom pravcu. Ovaj sport u svijetu 
ima sve više poklonika i sigurni smo da će i 
kod nas dobijati sve više na popularnosti.“, 
izjavio je Vladimir Krsmanović, sekretar za 
međunarodnu saradnju SPFCG.

FIFA od 2001. godine bira najbolju 
fudbalerku svijeta.

Osam igračica do sada je dobilo 
to priznanje, a ubjedljivo najtro-
fejnija je Brazilka Marta, koja je pet 
puta, i to zaredom od 2006. zaključno 
sa 2010. godina bila prva dama sv-
jetskog fudbala.

30 - godišnja igračica 
švedskog Rozengarda i 
ove godine je u najužoj ko- 
nkurenciji da 9. januara bude 
najbolja.

Uz Martu, među tri fudbaler-
ke koje su se našle u najužem 
izboru su Njemica Melani Beri- 
nger i Amerikanka Karli Lojd, 
osvajačica Fifine nagrade za 
2015. godinu.

U ekspanziji ženskog fudba-
la, pored Marte, stvorene su 

HAM, PRINC, MARTA –
TRI VELIKE 

SVJETSKE ZVIJEZDE

još dvije velike zvijezde ovog sporta.
Amerikanka Mia Ham je prvi pravi ženski 

fudbalski superstar. U najboljim trenucima 
karijere, sada 44-godišnjakinja imala je i 
unosne sponzorske ugovore sa kompani-
jama poput „Nike“ i „Pepsi“.  Ona je dva 
puta bila zvanično najbolja – 2001. i 2002. 
godine, kada je već bila na zalasku.

To što je Ham za SAD, a Marta za Bra-
zil, to je Birgit Princ za Evropu. Njemica je 

naslijedila Miu Ham na tronu, 
osvojivši tri puta zare-

dom Fifinu nagradu 
– 2003, 2004. i 

2005. godi- 
ne, uz dvije 
titule prva- 

ka svijeta i 
pet naslova evropske 

šampionke sa selekcijom 
Njemačke. 

188 fudbalera je odgovorilo na jedinstveni 
anonimni upitnik.

Istraživanje je pokazalo da je više od 50 ods-
to fudbalera iz crnogorskih klubova prijavilo 
kašnjenje u isplati zarada. Po tom parametru 
Crna Gora je na 17. mjestu, a slabije rangirani 
su, recimo, Turska, Rumunija, Slovenija, Sr-
bija, Malta, Kazahstan i Grčka.

Istraživanjem su izuzete najbogatije fud-
balske zemlje poput Engleske, Španije i 
Njemačke, iz razloga što FIFPro nije želio 
da ubrajanjem najvećih stvara lažnu sliku, 
ljepšu od realne.

  “Nema svaki fudbaler tri različita 
automobila u tri različite boje. Potrebne su 
hitne promjene”, rekao je Van Segelen.



Cijeli svijet potresla je 
tragedija u kojoj je nastrad-
alo 19 fudbalera brazilskog 

Šapekoensea.
U avionskoj nesreći iznad 

Kolumbije izgubili su živote igrači, 
koji su putovali na finalni meč 
Kopa Sudamerikane.

Fudbalski svijet ujedinio se u 
bolu za njihovom nesrećnom sud-
binom, a potresne slike navijača, 
rodbine i prijatelja nastradalih 
mladića samo su povećale tugu i 
pokazale težinu ove tragedije.

Fudbalski svijet se, međutim, 
ujedinio i u solidarnosti. 

Emotivnim porukama, najveće 
zvijezde svjetskog fudbala, i spor-
ta uopšte, oprostile su se od ko-
lega, koje nikada nisu upoznale, 
protiv kojih nikada nisu igrale…

Nesuđeni rival Šapekoensea 
u finalu Kopa Sudameriane 
– kolumbijski Atletiko Nasi-
onal – odmah je predložio, a 
Južnoamerička fudbalska kon-
federacija i formalno prihvatila 
predlog da se brazilskom klubu 
dodijeli pehar tog takmičenja.

Brazilska fudbalska konfeder-
acija potvrdila je da neće dozvoliti 
da tragedija ugasi klub, koji je 
posljednjih godina bio u velikom 
usponu, koji je tek počeo da “živi” 
na najvećoj sceni.

Sve utakmice nacionalnih 
šampionata, ali i Lige šampiona 
i Lige Evrope, počele su minu-
tom ćutanja u znak počasti za 
izgubljenim životima fudbalera 
Šapekoensea.

Cijeli fudbalski svijet ujedinio 
se i uzviknuo:

FORCA CHAPE!

FORCA CHAPE
TRAGEDIJA KOJA JE POTRESLA FUDBALSKI SVIJET
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U Podgorici je početkom oktobra potpisan 
Memorandum o saradnji između 
Sindikata sporta Crne Gore i JZU Dom 

zdravlja Podgorica. Ovaj važan document, prvi 
ovakve vrste u crnogorskom sportu, usaglašen 
je nakon okruglog stola na temu „Potreba za 
unapređenjem zdravstvene zaštite u oblasti sporta”. 

Još jednom je, tom prilikom, ukazano na 
neophodnost pokretanja inicijative u pravcu 
njenog poboljšanja, a istaknut je i značaj 
međuinstitucionalne saradnje u cilju ostvarivanja 
konkretnih rezultata. Učesnici su se složili da su 
mjere prevencije od suštinske važnosti kada je u 
pitanju zdravlje sportista, kako profesionalaca, 

MEMORANDUM O SARADNJI SINDIKATA SPORTA I JZU DOM ZDRAVLJA PODGORICA

Zdravlje i zdravstvena zaštita moraju da bude prioritet

Fudbalski savez Crne Gore 
(FSCG) i Sindikat pro-
fesionalnih fudbalera 

Crne Gore (SPFCG) potpisali su 
početkom decembra izmjene i do-
pune Memoranduma o saradnji.   
Potpisivanju je prethodio sastanak 
Odbora za socijalni dijalog, na ko-
jem je konstatovano da je postojeći 
Memorandum opravdao svrhu i 
očekivanja, te da su se stekli uslovi 
da strane potpisnice svoju saradnju 
dodatno unaprijede, pogotovo u 
dijelu zaštite statusnih prava profe-
sionalnih fudbalera.

Tokom sastanka se, kroz kom-
promis i uvažavanje crnogorske 
fudbalske realnosti, došlo do op-
timalnih rješenja za unaprijeđenje 

Od 8. do 10. novembra u San 
Hozeu, Kostarika, održan je 
Kongres FIFPro. Izlaganja 

i diskusija prisutnih su išli u pravcu 
ukazivanja sve izraženiju finansijsku 
nejednakost u fudbalu, počevši od sve 
izraženije razlike između klubova, a 
samim tim i igrača. 

Konstatovano je da i najavljene 
izmjene modela evropskih takmičenja 
idu u prilog bogatim klubovima, što 
sa druge strane postavlja sve veće 
barijere klubovima iz slabije rangira-
nih liga da dođu do završnica velikih 
takmičenja. Tokom Kongresa je bilo 
riječi o značaju edukacije fudbal-
era i njihove svojevrsne pripreme za 
život nakon okončanja profesionalne 
karijere. U sklopu Kongresa je orga-
nizovana specijalna panel diskusija o 
značaju kolektivnog pregovaranja na 

KONGRES FIFPRO ODRŽAN U KOSTARIKI

Jačanje veza za Fifom kroz 
globalni kolektivni ugovor

SARADNJA FSCG I SPFCG

ZAJEDNIČKA BORBA ZA 

PRAVA IGRAČA
profesionalizma u našem fudbalu 
i efikasniji rad Arbitražnog suda 
FSCG što je u zajedničkom intere-
su svih aktera našeg fudbala.

S tim u vezi, iz Sindikata pro-
fesionalnih fudbalera su najavili 
da će uputiti prijedlog Izvršnom 
odboru FSCG da se od naredne 
sezone u okviru sportskih kriteri-
juma uvede minimum broja igrača 
sa profesionalnim ugovorom u 
klubovima 1.CFL.

Takođe, članovi Odbora su saglasni 
da ima prostora za unaprijeđenje 
efikasnosti rada Arbitražnog suda 
FSCG i zbog toga će SPFCG uputiti 
FSCG prijedlog o izmjeni Pravilnika 
Arbitražnog suda u cilju povećanja 
efikasnosti njegovog rada.

svim nivoima. 
Istaknuta je potreba za globalnim 

kolektivnim ugovorom između FIF-
Pro i FIFA, koji bi postavio osnovni 
standard za kolektivne ugovore na 
nacionalnom nivou. Druga panel 
diskusija je bila posvećena ženskom 
fudbalu, koji po riječima učesnika ima 
svijetlu budućnost i sve više se djevo-
jaka širom svijeta opredjeljuje za ovaj 
sport. Gosti na kongresu, predstavnici 
FIFA, su predstavili novu viziju funk-
cionisanja ove krovne fudbalske asoci-
jacije, čiji rad bi, po riječima Džejmsa 
Džonsona, novog direktora za odsjeka 
za profesionalni fudbal, trebao da 
bude transparentniji i efikasniji.

SPFCG su na Kongresu FIFPro 
predstavljali Željko Janović, predsjed-
nik i Vladimir Krsmanović, sekretar za 
međunarodnu saradnju.

tako i rekreativaca.
Memorandum o saradnji trebalo bi da obezbijedi 

efikasniju primjenu mjera na jačanju saradnje  na 
unapređenju, kako primarne zdravstvene zaštite, 
tako i međusobne saradnje na planu primjene 
savremenih naučnih dostignuća iz oblasti sporta 
i sportske medicine, te aktivnosti na podizanju 
svijesti zdravih stilova života, značaju sporta i 
fizičke aktivnosti za zdravlje građana.

“Potpisivanje Memoranduma je nastavak svega 
što smo radili i što ćemo raditi, kada je u pitanju 
zdravstvena zaštita sportista na teritoriji Glavnog 
grada i čitave države. Veoma je bitno da se 
zdravstvena zaštita sportista odvija kroz institucije 

sistema. Ovaj Memorandum ima veći značaj u 
odnosu na slične koje smo potpisali, jer se odnosi 
na zdravlje   mladih ljudi - sportista - i učinićemo 
sve kako bi ga promovisali i priveli namjeni.”, rekao 
je dr Milovan Jovanović, pomoćnik direktora JZU 
Dom zdravlja. 

“Memorandum smo potpisali sa zajedničkim 
ciljem, a to je stvaranje uslova za efiksniju 
zdravstvenu zaštitu sportista. Odredili smo pravce 
i obavezali se da kroz sistem omogućimo svima 
koji se bave sportom, bez obzira na uzrast i nivo 
bavljenja, adekvatnu zdravstvenu zaštitu”, rekao 
je na kraju  Željko Janović, predsjednik Sindikata 
sporta.
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“Niotkud – moja priča”, naziv je biografije 
jednog od najzanimljivijih i najneobičnijih 
fudbalskih ličnosti, koje su se pojavile po-
sljednjih godina.

Njegovo ime je Džejmi Vardi. On je in-
spiracija, primjer, neko ko zaista može da 
kaže da je došao niotkud, sa dodatkom – da 
je napravio velike stvari.

Sa 28 godina momak rođen u Šefildu 
postao je zvijezda, prešavši put od klasičnog 
autsajdera, igrača koji nije imao perspe-
ktivu, a koga je samo ljubav prema fudbalu 
odvratila od namjere da prestane da igra 
fudbal. 

Kada je imao 16 godina rečeno mu je da 
više nije potreban omladinskom pogonu 
Šefild Vendsdija.

Koliko je samo mladića njegovog godišta 
čulo nešto slično, koliko je zastalo već na 
prvoj prepreci.

Ne i Vardi… 
Iz matičnog kluba, nekadašnjeg 

prvoligaša, prešao je u nižerazredni 
Stoksbridž. U tom klubu je odigrao prve 
utakmice u seniorskoj konkurenciji - 2007. 
godine u osmom rangu engleskog fudbala. 
Igrao je za 30 funti nedjeljno, a s obziroem 
na to da nije mogao da živi od fudbala, 
paralelno je radio u fabrici medicinskih 
proteza kako bi mogao makar da plaća 
račune.

“Radio sam i po 12 sati, žurio na treninge, 
a često sam jeo samo jednom i to kasno 
uveče hranu iz prodavnica na benzinskim 
pumpama”, sjeća se Vardi.

Život na takvom nivou često donese i 
probleme druge vrste. Baš te 2007. njegova 
karijera mogla je i da se završi, jer je zbog 
tuče u pabu osuđen da šest mjeseci nosi ele-
ktronsku narukvicu. 

Svakog vikenda je morao da se javlja 
u policijsku stanicu do 18 i 30, zbog čega 
nije mogao da igra na većini gostovanja. 
Nekada bi, sjeća se,  odigrao samo prvo po-
luvrijeme ili prvih sat vremena utakmice, a 
zatim se brzo tuširao i automobilom žurio 
da se javi policiji.

“Samo sam branio prijatelja, koji je bio 
napadnut”, kazao je Vardi.

Na takvom nivou takmičenja i za novac 
koji se izdvaja za igrača ovakvi “ispadi” 
nisu neoprostivi, pa je Vardi za tri sezone 
u Stoksbridžu 107 utakmica i postigao 66 
golova. 

Tada je prešao u Halifaks, klub koji je 
igrao u sedmoj ligi, za 15 hiljada funti, a 
nakon samo jedne sezone, u kojoj je posti-
gao 27 pogodaka na 37 mečeva, napravio je 
prvi veliki skok - u Flitvud, petoligaša. 

NAPADAČ LESTERA KAO INSPIRACIJA

Pravo niotkud – 
kako je Džejmi 
Vardi od anonimca 
postao zvijezda

To je bila prelomna sezona u njegovoj 
karijeri. Imao je 25 godina.

U vremenu kada dječaci od osam ili 
devet godina postaju članovi fudbalskih 
akademija velikih klubova, kada sa njima 
rade treneri zaduženi za svaki dio fudbal-
ske igre, Vardijev put je podsjećanje kako 
je nekada bilo. 

Danas je na vrhunskom nivou teško naći 
igrača, koji nije prošao kompletan proces 
u mlađim selekcijama, već je morao da 
se bori za mjesto pod suncem, igrajući na 
najnižem nivou, sa i protiv klasičnih ama-
tera. 

Takav put imali su, podsjećali su engleski 
mediji, asovi poput Džona Barnsa, Jan Ra-
jta, Sjuarta Pirsa, Lesa Ferdinanda i Krisa 
Vodla. 

“Znali smo da je Vardi pravi čovjek. Imao 
je glad, želju i upornost”, kazao je predsjed-
nik Flitvuda Dejvid Bosomvort, koji je 
sa Vardijem dogovorio platu od 850 funti 
nedjeljno. 

“Mnogi igrači kažu da im je fudbal samo 
posao, ali kod mene nije tako. Uživao sam i 
uživam u svakom minutu koji provedem na 
terenu. Kada sam igrao za Halifaks nisam 
ni pomišljao da ću stići do Konferencije, a 

poslije toga nisam ni pomislio da ću preći 
u Lester i igrati za reprezentaciju”, rekao je 
Vardi.

Srećom po Vardija, stvari u engleskom 
fudbalu funkcionišu ovako – Flitvud je bio 

ambiciozan klub, dobro organizovan, 
imao je ambicije da iz konferencije 
uđe u tzv. fudbalsku ligu, koja počinje 
od četvrtog ranga, pa su te sezone, a 
u pitanju je sezona 2011/2012, da-
kle, ne tako davna prošlost, na sta-

dionu Hajberi viđani skauti 40-ak 
klubova, među kojima i predstavnici 
Premijerligaša.

A među njima bio je i Roj 
Hodžson, doskora selec-

tor Engleske, a tada 
izaslanik Vest Bro- 

mvič Albiona.
Malo ko je 

mogao i da 
pretpostavi da 
će se nepune 
četiri godine 
kasnije ukrstiti 
Vardijevi i 
Hodžsonovi 
putevi.

U trenu-
cima kada je 

OD 30 DO 100 
HILJADA FUNTI 
NEDJELJNO

Prije devet godina, Vardi je 
igrajući fudbal zarađivao 30 
funti nedjeljno – od juna ove go-
dine, njegova nedjeljna plata je 
100 hiljada funti. Na godišnjem 
nivou iznosi 5,4 miliona.

Takve uslove dobio je od Les-
tera, a mogao je da prođe 

i bolje da je prihvatio 
transfer u Arsenal. Ar-
sen Venger ga je želio, 

bio je spreman da plati 
22 miliona funti, koliko je 

iznosila njegova otkupna klau-
zula, ali je Vardi rekao – ne.

„Razmišljao sam nekoliko 
dana, po nekoliko sati i srce je 
uvijek govorilo da ostanem. Na 
kraju je i razum rekao isto. Les-
ter je moja kuća, Lester je klub 
koji mi je dao šansu i vjerovao u 
mene“, kazao je Vardi.

Vardi rešetao mreže u šampionskoj sezoni 
Lestera, engleski mediji su pisali kako je 
Hodžson tada savjetovao čelnike Vest Bro-
ma da kupe anonimnog napadača iz pete 
lige, koji je a 36 utakmica postigao 31 gol. 

Lester je, ipak, bio klub koji je imao petlju 
da amatera od 25 godina pretvori u profe-
sionalca i da Flitvudu plati million funti za 
obeštećenje, što je najveća suma koju je je-
dan klub ikada izdvojio za fudbalera iz pete 
engleske lige.

Za Vardija je prelazak u ozbiljnu priču 
bio težak i bolan, ali bila je to šansa na koju 
je čekao cijelog života.

“Lisice” su tada igrale u drugoj ligi, a 
Čempionšip je fizički i psihički izuzetno 
naporno takmičenje. 

Adaptacija je bila dugačka, a forma mu 
je sve vrijeme padala. Navijači su ga kri-
tikovali do te mjere, da je Vardi u jednom 
trenutku razmišljao da prestane da se bavi 
fudbalom. 

Tada je proradila veza između njega i 
trenera Najdžela Pirsona, koji je, poput 
Vardija, rođen u Šefildu. Ubijedio ga je da 
ostane u klubu, a Vardi mu je vratio golovi-
ma. Sa 16 pogodaka bio je najzaslužniji što 
je Lester izborio je promociju u Premijer 
ligu. 

Klub i trener nisu dugo čekali da mu po-
nude novi ugovor, koji ga je vezao do ljeta 
2018.

U debitantskoj sezoni u Premijer ligi dao 
je pet golova, ali su neki od njih, poput onih 
protiv Vest Bromvič Albiona ili Barnilja, 
bili možda i odlučujući u borbi za opstanak 

Roj Hodžson, koji ga je gledao dok 
je igrao u petom rangu, pozvao ga je u 
reprezentaciju, a debitovao je u maju 2015. 
zamijenivši Vejna Runija 15 minuta pre 
kraja meča sa Republikom Irskom.

Prošla sezona je poznata svima koji i 
površno prate fudbal, jer je Lester bio tema 
u svim svjetskim medijima, a o čudu sa 
King Pauer stadiona nije se pisalo i pričalo 
samo na sportskim stranama i emisijama.

A Vardi je bio simbol – od autsajdera, 
koji se samo nekoliko godina ranije hranio 
u prodavnicama na benzinskim pumpama, 
do šampiona.

“I dalje moram da se štipam svakog dana, 
jer ne mogu da vjerujem da se ovako nešto 
događa.

 Znam kroz šta sam sve prošao, nije bilo 
lako igrati i raditi puno radno vrijeme, 
morao sam baš da se potrudim da stignem 
do pristojnog kluba, a ovako nešto nisam 
mogao da predvidim ni za milion godina”, 
govorio je Vardi.




